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Protokół Nr IV/2024 

z IV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu, która odbyła się  

w dniu 27 czerwca 2024 roku  

w Urzędzie Miejskim w Łowiczu. 

 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 13:09, a zakończyła się o godzinie 21:02. 

 

Ustawowa liczba Radnych - 21 

Obecnych na Sesji - 21 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Złożenie ślubowania przez pana Macieja Pochwałę. 

3. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Miejskiej. 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta 

Łowicza. 

7. Zapoznanie się z:  

1/ sprawozdaniem z wykonania budżetu  Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok i informacji 

o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza; 

2/ sprawozdaniem finansowym Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok; 

3/ opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta 

Łowicza za 2023 rok; 

4/ uchwałą Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Łowicza; 

5/ opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej; 

6/ opiniami poszczególnych Komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 

i sprawozdaniu finansowym za 2023 rok. 

8. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok 

i informacji o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza oraz sprawozdaniem finansowym 

Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Łowicza 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2023 rok.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej położonej w Łowiczu w obrębie Śródmieście przy ul. 3 Maja.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej położonej w Łowiczu w obrębie Zielkówka przy ul. Tkaczew. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

położonej w Łowiczu w obrębie Łowicka Wieś przy ul. Jana Pawła II 134. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej oddanej w użytkowanie wieczyste, położonej w Łowiczu przy ulicy Łęczyckiej, 

obręb Górki, na rzecz jej użytkownika wieczystego. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/9/2024 Rady Miejskiej 

w Łowiczu z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Miejskiej w Łowiczu. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 

Miasta Łowicz 2030+ oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Miasta Łowicza. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

miasta Łowicza. 

19. Informacja o planach pracy komisji Rady Miejskiej do końca 2024 roku. 

20. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej do końca 2024 roku. 

21. Interpelacje i zapytania. 

22. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami. 

23. Sprawy różne. 

24. Informacja o terminie następnej Sesji Rady Miejskiej oraz posiedzeń komisji. 

25. Zakończenie obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Złożenie ślubowania przez pana Macieja Pochwałę. 

3. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Miejskiej. 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta 

Łowicza. 

7. Zapoznanie się z:  

1/ sprawozdaniem z wykonania budżetu  Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok i informacji 

o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza; 

2/ sprawozdaniem finansowym Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok; 

3/ opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta 

Łowicza za 2023 rok; 

4/ uchwałą Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Łowicza; 

5/ opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej; 

6/ opiniami poszczególnych Komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 

i sprawozdaniu finansowym za 2023 rok. 

8. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok 

i informacji o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza oraz sprawozdaniem finansowym 

Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Łowicza 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2023 rok.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/8/2024 Rady Miejskiej 

w Łowiczu z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji 

Rady Miejskiej w Łowiczu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pobierania 

odcisków palców przy wydawaniu dowodu osobistego.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

położonej w Łowiczu w obrębie Łowicka Wieś przy ul. Jana Pawła II 134. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej oddanej w użytkowanie wieczyste, położonej w Łowiczu przy ulicy Łęczyckiej, 

obręb Górki, na rzecz jej użytkownika wieczystego. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/9/2024 Rady Miejskiej 

w Łowiczu z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Miejskiej w Łowiczu. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 

Miasta Łowicz 2030+ oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Miasta Łowicza. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

miasta Łowicza. 

19. Informacja o planach pracy komisji Rady Miejskiej do końca 2024 roku. 

20. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej do końca 2024 roku. 

21. Interpelacje i zapytania. 

22. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami. 

23. Sprawy różne. 

24. Informacja o terminie następnej Sesji Rady Miejskiej oraz posiedzeń komisji. 

25. Zakończenie obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

Ad. 1.  

Otwarcia obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu dokonała Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Zofia Wielemborek.  

 

Powitała Burmistrza Miasta pana Mariusza Siewierę, pana Krystiana Cipińskiego Wicestarostę 

Powiatu Łowickiego, pana Bogusława Bończaka dyrektora wydziału organizacyjnego 

Starostwa, pana Pawła Piętę prezesa Łowickiej Spółdzielni Mieszkaniowej, panią Katarzynę 

Skierską-Piętę Sekretarz Miasta, pana Arkadiusza Podsędka Skarbnika Miasta, naczelników 

wydziałów, dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta, pracowników Urzędu Miejskiego, 

przedstawicieli mediów, przedstawicieli stowarzyszeń i organizacji pozarządowych. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że na Sesji Rady Miejskiej 

obecnych jest 19 Radnych, wobec czego obrady sesji będą prawomocne. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poinformowała, że obrady sesji 

są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na portalu posiedzenia.pl/lowicz 

(podstawa prawna: art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym) 

W związku z tym przypomniała o przestrzeganiu zasad ochrony danych osobowych i dóbr 

osobistych, a w szczególności prosiła o nie używanie imion i nazwisk oraz innych danych 

mogących posłużyć do identyfikacji osób, które nie pełnią funkcji publicznych i nie wyraziły 

zgody na ich ujawnienie. 

 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poinformowała, że w związku 

z zrzeczeniem się mandatu radnego przez pana Jacka Kłosa postanowieniem nr 1087/2024 

Komisarza Wyborczego w Łodzi Pani Katarzyny Marat z dnia 17 czerwca 2024 r. na wakujący 

mandat wstępuje pan Maciej Pochwała. 

(stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek odczytała rotę ślubowania: „Wierny 

Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców”.  

Następnie pan Maciej Pochwała wypowiedział słowo: „ślubuję”. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek pogratulowała panu Maciejowi 

Pochwale i poinformowała, że objął mandat radnego Rady Miejskiej w Łowiczu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek ogłosiła 5 minut przerwy. 

Przerwa od godziny 13:15 do godziny 13:25 

Po przerwie. 

Ad. 3 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że proponowany porządek 

obrad IV Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym 

 

Radny Jacek Kaźmierski złożył ustny wniosek w imieniu klubu Prawa i Sprawiedliwości oraz 

Łączy nas Łowicz o zdjęcie z porządku obrad punktu 11. „Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu 

w obrębie Śródmieście przy ulicy 3 maja” oraz punktu 12. „Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu 

w obrębie Zielkówka przy ulicy Tkaczew”. 
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W dyskusji wzięli udział: pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta, radny Tomasz Rudnicki, 

radny Robert Wójcik, radna Katarzyna Tadeusiak, radny Michał Zieliński, radny Szymon 

Szaleniec, radny Kamil Górski, radny Jacek Kaźmierski, radny Lech Aniszewski, 

przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek, pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik 

Miasta, radny Jakub Wolski.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu w obrębie 

Śródmieście przy ul. 3 Maja. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki „głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

 12 „za”, 9 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że projekt uchwały został 

zdjęty z porządku obrad bezwzględną większością głosów. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu w obrębie 

Zielkówka przy ul. Tkaczew. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 
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2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

 12 „za”, 9 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że projekt uchwały został 

zdjęty z porządku obrad bezwzględną większością głosów. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek w związku ze złożeniem ślubowania 

przez Pana Macieja Pochwałę poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr II/8/2024 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Łowiczu 

w punkcie 11. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr II/8/2024 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 16 maja 2024 r. 

w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 
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8. Radny Hubert Krajewski „wstrzymał się” od głosu. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann „wstrzymała się” od głosu. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

18 „za”, 0 „przeciw”, 3 „wstrzymujące” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad bezwzględną większością głosów. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poprosiła o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pobierania odcisków 

palców przy wydawaniu dowodu osobistego w punkcie 12. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pobierania odcisków palców przy wydawaniu 

dowodu osobistego. 

 

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu. 

2. Radna Dorota Chylińska „wstrzymała się” od głosu. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „wstrzymał się” od głosu. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel „wstrzymał się” od głosu. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 
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16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

16 „za”, 1 „przeciw”, 4 „wstrzymujące” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad bezwzględną większością głosów. 

 

Ad. 4  

Protokół z IV Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad.  

Radni innych propozycji oraz uwag nie zgłosili. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że skoro uwag nie 

zgłoszono, protokół zostaje przyjęty bez zmian.  

 

Ad. 5 

Debata nad raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek przedstawiła planowany przebieg 

debaty. 

1. Do dyskusji nie zgłosił się żaden mieszkaniec w związku z czym przewodnicząca 

zaproponowała, żeby przejść od razu do wystąpień radnych. 

2. Zgodnie z art. 28aa ust.5 ustawy o samorządzie gminnym cyt. „W debacie nad raportem 

o stanie gminy radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych”. 

3. W celu udzielenia odpowiedzi na ewentualnie zadane pytania i ustosunkowanie się 

do postawionych zarzutów na zakończenie debaty głos zabierze Burmistrz Miasta. 

4. Po wypowiedzi Burmistrza nie przewiduje się powtórnego zabierania głosu przez 

radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że skoro Radni uwag 

nie zgłosili przyjęte zasady obowiązują. 

 

W debacie nad Raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok głos zabrali: radny 

Robert Wójcik i radny Tomasz Rudnicki. 

 

Na zakończenie debaty nad Raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok głos 

zabrał pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta Łowicza. 
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Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Łowicza – 

przedstawiła pani Zofia Wielemborek Przewodnicząca Rady. 

(stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 

Burmistrza Miasta Łowicza. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska „wstrzymała się” od głosu. 

3. Radny Grzegorz Durka „wstrzymał się” od głosu. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk „wstrzymał się” od głosu. 

6. Radny Jacek Kaźmierski „wstrzymał się” od głosu. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa „wstrzymał się” od głosu. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel „wstrzymał się” od głosu. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „przeciw”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak „wstrzymała się” od głosu. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”. 

18. Radny Jakub Wolski  „wstrzymał się” od głosu. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „przeciw”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

9 „za”, 3 „przeciw”, 9 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska nie 

podjęła bezwzględną większością głosów uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 

Burmistrza Miasta Łowicza.  

 

Zgodnie z art. 28aa ust. 9 Ustawy o samorządzie gminnym cyt. „Nie podjęcie uchwały 

o udzielenie wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu 

wójtowi wotum zaufania”. 

W związku z powyższym Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie nieudzielenia wotum 

zaufania dla Burmistrza Miasta Łowicza:  

 

UCHWAŁA IV/18/2024 
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Ad. 7 

1/ Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok i informacja 

o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza – przedstawił pan Mariusz Siewiera Burmistrz 

Miasta. 

(stanowi załącznik) 

 

2/ Sprawozdanie finansowe Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok – przedstawił pan Arkadiusz 

Podsędek Skarbnik Miasta. 

(stanowi załącznik) 

 

3/ Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta 

Łowicza za 2023 rok – przedstawił pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.  

(stanowi załącznik) 

 

4/ Uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium – 

przedstawił przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Sebastian Popiel. 

(stanowi załącznik) 

 

5/ Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej – przedstawił 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Sebastian Popiel. 

(stanowi załącznik) 

 

6/ Opinia poszczególnych Komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 

i sprawozdaniu finansowym za 2023 rok: 

 

Opinie Komisji Społecznej – przedstawiła przewodnicząca Komisji radna Katarzyna Tadeusiak 

(sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r. – opinia pozytywna; sprawozdanie finansowe 

Gminy za 2023 r. – opinia pozytywna). 

 

Opinie Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił przewodniczący Komisji radny Michał 

Zieliński (sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r. – komisja nie wypracowała opinii 

pozytywnej; sprawozdanie finansowe Gminy za 2023 r. – komisja nie wypracowała opinii 

pozytywnej). 

 

Opinie Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił przewodniczący Komisji radny 

Jakub Wolski (sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r. – opinia pozytywna; 

sprawozdanie finansowe Gminy za 2023 r. – komisja nie wypracowała opinii pozytywnej). 

 

Opinie Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił przewodniczący Komisji radny Jacek 

Kaźmierski (sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r. – opinia pozytywna; sprawozdanie 

finansowe Gminy za 2023 r. – opinia pozytywna). 

(stanowią załączniki) 
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Ad. 8 

Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok 

i informacji o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza oraz sprawozdaniem 

finansowym Gminy Miasto Łowicz za 2023 rok. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Radny Robert Wójcik: „Szanowni Państwo, no opinia Komisji Rewizyjnej i Regionalnej Izby 

Obrachunkowej stwierdza, że budżet został wykonany prawidłowo. Faktycznie, bo wydatki 

i dyscyplina finansów publicznych nigdzie nie zostały naruszone i to jest najważniejsze. 

Natomiast nie zostały wykonane dochody, ale dochody to prognoza i prognoza może się 

sprawdzić, może się nie sprawdzić. Ja na komisji mówiłem, że pięknie to wygląda jeśli chodzi 

o procenty, wskaźniki na koniec ubiegłego roku, ale zawsze mówiliśmy, że no to co planujemy, 

a co jest wykonane już się bardziej rozjeżdża i o tym chciałem Państwu powiedzieć, i w między 

czasie będę też to komentował. No w roku ubiegłym dokonaliśmy 75 zmian budżetowych 

uchwałami Rady Miejskiej. Oczywiście w każdym samorządzie jest tak, że przecież nie 

przewidzi się wszystkiego do końca września. No tutaj naszą bolączką jest, że moim zdaniem 

często robimy tak, że wydatki są niedoszacowane, na ale żeby uchwalić budżet trzeba pokazać 

tę nadwyżkę operacyjną. Rozumiem, że w pewnych momentach trzeba tak robić, bo nie 

uchwalilibyśmy budżetu. Jak Państwo wiecie były takie sytuacje, że ten budżet nie był 

uchwalany w dniu kiedy pan Burmistrz proponował tylko był przesunięty o kilka miesięcy, 

aby był poprawiony. I tak jeśli chodzi o te procenty to wykonanie dochodów ogółem blisko 

170 000 000, będę zaokrąglał 98,09% większe, ale tu mamy wykonawców, chociażby teraz 

odwiert geotermalny prawie 20 000 000, ale jeśli chodzi o takie inwestycje drogowe i inne 

faktycznie na tyle nas stać. Jeśli chodzi o dochody bieżące one wyniosły blisko 150 000 000, 

97,63% planu ze 153 000 000 czyli 3 635 000 mniej, ale w stosunku do planu na dzień 

1 stycznia wykonanie stanowiło aż 110,56%. Widzicie Państwo tutaj 97,63%, a tu ponad 110% 

Plan wynosił 135 163 04 wykonano więc dochody bieżące większe o 14 276 000. Jeśli chodzi 

o dochody majątkowe wyniosły one blisko 20 000 000 zł stanowiły 101,78% planu na dzień 31 

grudnia, ale jeśli chodzi o plan na 1 stycznia wynoszący 46 000 000, tu mówiliśmy 19 847 

tu 46 259 i wykonanie wyniosło tylko 42,9% , mniej o 26 412 000. Czyli mniej wykonaliśmy 

niż tego co nie wykonaliśmy. Takie przyjmujemy budżety. My często o tym mówiliśmy 

no, że nie powinno tak być, ale rozumiem powiem jeszcze raz, bo wiem że trzeba wykazać 

tą nadwyżkę operacyjną. Gdybyśmy może nie robili tych zabiegów socjotechnicznych, to nie 

moglibyśmy uchwalić budżetu. W dochodach majątkowych to właśnie tutaj dzisiaj mieliśmy 

też mowę o tym wykonaliśmy 2 380 000 z planu wynoszącego 6 385 000. W tym roku 

8 planowane. No wiem, że są działki, prawdopodobnie zostaną sprzedane te przy Maspexie, 

ale no niestety wykonaliśmy te dochody tylko w 37,37% co pokazuje, też że te planowanie było 

no przeszacowane tych dochodów. Wykonanie dochodów i środków na inwestycje ponad 17, 

co stanowiło 100,27%, ale gdybyśmy to porównali do planu na 1 stycznia wynoszącego 

aż 39 000 000 wykonanie tego planu wyniosło tylko 42,66% czyli mniej o ponad 22 800 000zł. 

Mówię to Państwu, żebyście Państwo po prostu wiedzieli, bo trzeba to pokazać, bo też tak jest, 

że pewnie wskaźniki możemy dopasować sobie jedną uchwałą prawda pod koniec grudnia, 
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a przecież zakładamy zupełnie co innego 1 stycznia. Wykonanie wydatków ogółem 174 prawie 

175 000 000, 96,88% planu, wynoszącego na koniec grudnia ponad 180 000 000. 

Nie wykonano więc ponad 5 600 000, ale plan wydatków ogółem na dzień pierwszego wynosił 

188 i wykonanie stanowiło tylko 92,76, czyli mniej o 13 656 000. Wykonanie wydatków 

bieżących wyniosło 143 i stanowiło 96,70% Nie wykonano więc wydatków na kwotę 

4 880 000. Jednakże w stosunku do planu wydatków na dzień 1 stycznia 2023 to jest inna 

tendencja, wynoszącego 135 000 000, zwiększono te wydatki o kwotę 8 748 000 i wykonanie 

wynosi 106,47%, czyli to jest to wykonanie w drugą stronę. Jeśli chodzi o wydatki majątkowe, 

już mówiłem 31 tam z haczykiem. Plan faktycznie wynosił na koniec grudnia 31 984 i to mamy 

prawie 97,7% wykonanie, ale plan na 1 stycznia, to co przyjmowaliśmy w budżecie był 

aż 53 000 000. Czyli szanowni Państwo nie wykonaliśmy tych wydatków majątkowych 

na kwotę ponad 22 000 000 zł. Mówię to, o tym Państwu, żebyście Państwo mieli to w sercu 

jak gdyby na przyszłość. O wydatkach na oświatę mówiłem, plan wynosił 52, wykonane 56. 

Przy czym wydatki te wzrosły na rok do roku o 11,46%, czyli o 5 849 000. Jeśli chodzi 

o na przykład wydatki na pomoc społeczną to szanowni Państwo też planowaliśmy zbyt małe 

wydatki, bo wykonanie planowano na 9 591 000, a wykonanie wyniosło 14 100 000, czyli 

trzeba znowu było dołożyć kwotę ponad 4 580 000. I tutaj szanowni Państwo też mówiłem 

o tym zadłużeniu 65 000 000 zł i czym my spłacamy szanowni Państwo raty kredytów, 

ale dodatkowo no przecież mamy obsługę długu publicznego i gdybyśmy tą kwotę 5 000 000 

z haczykiem dodali do tych 4 444 000 to wynosi na same te kredyty, pożyczki, obligacje 

no mówimy tu o kwocie prawie 10 000 000, jakbyśmy to połączyli. Tak to niestety wygląda 

i dlatego tutaj zmniejszenie każdego dochodu no nie jest dobre. Tak jak Skarbnik powiedział 

kredyty, czy emisje obligacji można zaciągać na inwestycje lub spłatę wcześniej zaciągniętych 

rat kredytów i pożyczek, nie ma innych możliwości. No oczywiście ja będę mówił o środkach 

wolnych dalej, ale no nie jest to dobre, bo widzicie Państwo ile nas kosztuje obsługa zadłużenia. 

Jeśli chodzi o przychody zrealizowane na kwotę 16 377 000, co stanowiło plan 120,64% planu, 

ale na tak wysokie wykonanie przyczyniła się kwota wolnych środków, w kwocie ponad 

8 300 000. Ale ja powiem Państwu, szczególnie nowym radnym, że rok wcześniej kwota 

wolnych środków no wynosiła prawie 20 000 000. Ktoś tutaj mógłby powiedzieć, że faktycznie 

za dużo bierzemy kredytów niż potrzebujemy. Ja przypominam sobie tą sesję, kiedy były sesje 

nadzwyczajne, aż do skutku kiedy pan Burmistrz Kaliński nie uzyskał zgody na zaciągnięcie 

tych obligacji 10-milionowych. Później nawet Regionalna Izba Obrachunkowa w swoim 

sprawozdaniu powiedziała, że no w ogóle ta emisja nie była potrzebna. To nawet RIO już 

zauważyło i my też o tym mówiliśmy, no ale były zwoływane sesje co dwa, trzy tygodnie, 

aż do skutku, aż te obligacje przegłosujemy. Ja wiem, że to później ratuje budżet, 

bo są te większe wolne środki, ale czy tak powinno być, powinniśmy sobie na to odpowiedzieć. 

Rozchody 5 423 000, 98% planu. Nadwyżka operacyjna, to co mówiłem wcześniej 

5 669 076,84. Tak jak powiedziałem 17 i pół roku temu, jak Burmistrz Budzałek oddawał 

wynosiła ponad 11. I to są te właśnie nasze zdolności rozwojowe. To dobitnie pokazuje jak 

wyglądają nasze finanse i sytuacja po prostu finansowa jest zła, a zawsze może się wydarzyć 

coś niespodziewanego, co będzie pociągać za sobą dodatkowe wydatki. Oczywiście 

te wskaźniki, gdzie jest wskaźnik zadłużenia tam jest różnica, ale szanowni Państwo no trzeba 

pamiętać, że na przykład mamy na stole sprawę z Control Process, tam na stole leży ponad 

7 000 000 do zapłaty, no nie daj boże gdyby się okazało, że przegramy tą sprawę lub wydarzy 



13 

 

się coś innego to miasto będzie mieć ogromne problemy. Tutaj mówiliśmy o podwyżkach 

dla nauczycieli, no podwyższa się minimalne wynagrodzenie prawda, no to wszystko generuje. 

Jest inflacja, rosną ceny energii, mają być zdjęte tarcze, to wszystko ma wpływ, bo przecież 

miasto jest takim samym organizmem jak nasze budżety domowe i widzimy niestety, że w tych 

budżetach domowych mamy coraz mniej pieniędzy, bo ponosimy coraz większe wydatki 

po prostu na życie. Krótko mówiąc na życie. Nie chcę przypominać tutaj o zmianach 

podatkowych, gdzie podwyższono kwotę wolną od podatku itd., gdzie zwolnione zostały osoby 

do 26 roku życia z płacenia podatku, to wszystko biło w samorządy. No mówi się o zmianach 

podatkowych, żeby więcej z tego podatku PIT i CIT zostawało w mieście i tak powinno być, 

bo po prostu sobie w przyszłości nie poradzimy. Sądzę, że staniemy kiedyś pod ścianą i ten 

okres się zbliża. I to co powiedziałem wcześniej, Skarbnik też argumentował, moim zdaniem 

bardzo słusznie bo lepiej żeby to wybrzmiało, że nadwyżka operacyjna pomniejszona o spłatę 

długu wyniosła 245 645 27 zł. Dobrze, że zauważyła to Komisja Rewizyjna, że nasze miasto 

ma bardzo niską zdolność do realizacji inwestycji bez pozyskiwania środków zewnętrznych 

i to co powiedziałem środki zewnętrzne, VAT ma być niekwalifikowany. Jestem przekonany, 

mogę się tu dzisiaj zakładać, że WPF będzie przedłużony, bo będziemy musieli brać kredyty, 

ale no w sytuacji kiedy nawet będzie 50% – 60 % dofinansowania, te kredyty po prostu trzeba 

brać i dobrze, żeby tych wniosków nam przychodziło jak najwięcej o dofinansowanie, bo bez 

tego dofinansowania zewnętrznego, bez pozyskiwania środków z zewnątrz, samymi naszymi 

środkami nic nie zrobimy. Zadłużenie 65 000 000, co stanowiło 38,31% wykonanych 

dochodów. A ja powiedziałem powinniśmy to porównywać do dochodów własnych i wtedy 

faktycznie widniało jaka jest nasza sytuacja, bo subwencje, dotacje dzisiaj mogą być, jutro 

może ich nie być, to tylko zaciemnia sytuację, a najważniejsze jest indywidualny wskaźnik 

zadłużenia. Jeszcze raz powtórzę nie prawdą jest, że wszystko co było robione w roku ubiegłym 

było robione źle. Wszystkie zadania były wykonywane lepiej lub gorzej, no mamy tych kilkuset 

pracowników w mieście i jednostkach podległych. Każdy z nich wykonuje swoją pracę 

najlepiej jak potrafi i sądzę, że też takie stwierdzenie uderzałoby w tych pracowników, a nie 

jest to moim zdaniem sprawiedliwe. O odwiercie geotermalnym mówiłem, o braku strategii 

i innych rzeczach mówiłem wcześniej nie będę się powtarzał. Dziękuję tylko tutaj panu 

Burmistrzowi Siewierze, że tak szybko została przygotowana uchwała, że będzie 

to profesjonalna strategia, profesjonalny GPR i profesjonalny ten plan ogólny, bo bez tego 

po prostu nie ruszymy, a te dokumenty muszą być obligatoryjnie przyjęte, jeśli chodzi 

szczególnie o strategię od 1 stycznia 2026 r. i już w każdych wnioskach o dofinansowanie 

projektu trzeba się powołać na dokumenty strategiczne. To nie jest tak, że ten dokument dzisiaj 

nie jest potrzebny. Trzeba się powołać na dokumenty strategiczne, na programy, na plany, 

wszystkie które dany urząd ma. Najgorsze jest to, że zaczynamy kadencję i nie mamy 

określonego celu naszego działania. No to jest dramat. Czy to jest potrzebne, czy nie, nie mamy 

określonych kierunków naszego działania, celu, zadań jakie powinniśmy wykonać, 

a zaczęliśmy dyskusję o nowej strategii ponad 3 lata temu, jeszcze raz podkreślam, to nie to, 

że jesień ubiegłego roku, 3 lata temu i przez 3 lata nic się nie zadziało. Dziękuję”. 

 

Radny Szymon Szaleniec: „Dziękuję pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu jestem nowym 

radnym, mam dwie wątpliwości co do wykonania budżetu Gminy Łowicz za rok 2023. 

Pierwsza moja niepewność, pytanie jest to zaległość podatkowa na dzień 31 grudnia 2023 roku 
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wynosiła 58 000 w przypadku podatków od działalności gospodarczej oraz 223 000 z tytułu 

podatku od czynności cywilnoprawnych. Warto przeanalizować działania podejmowane w celu 

poprawy ściągalności tych należności. Czy są jakieś ku temu plany. Drugi, ostatni to dochody 

z tytułu sprzedaży składników majątkowych wyniosły tylko 12 000, co stanowi 56% planu 

z 21 000. Jest tu znacznie poniżej oczekiwań, co tutaj się zadziało i jakby mógł pan słowo 

szerzej”. 

 

Radny Jacek Kaźmierski: „Pani Przewodnicząca, szanowni państwo radni, szanowny panie 

Burmistrzu. Ja w tym miejscu chciałem przedstawić stanowisko Klubu Radnych Prawa 

i Sprawiedliwości. Dotyczy to oczywiście wcześniejszego punktu, na który nie zgłosiłem się, 

ale proszę mi wybaczyć z racji mojej pierwszej tutaj kadencji. Natomiast tegoroczna dyskusja 

na temat raportu, która się odbyła i budżetu jest wyjątkowa. Dotyczy roku poprzedniego, w tym 

uchwalonego budżetu na 2023 rok, co miało miejsce 30 stycznia 2023 roku i wtedy większość 

radnych klubu Prawa i Sprawiedliwości wstrzymała się od głosu bądź była przeciw 

zaproponowanemu kształtowi planu wydatkowania środków miejskich oraz część innych 

radnych poprzedniej kadencji oceniła negatywnie przedstawioną propozycję. Pomimo tego, że 

pierwsza próba uchwalenia budżetu miała miejsce w grudniu 2022 roku, co przedstawiało 

wtedy, że społeczność lokalna wyrażała sprzeciw wobec prowadzonej polityki działań przez 

poprzedniego Burmistrza pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, który przekazał władzę nowemu 

Burmistrzowi panu Mariuszowi Siewierze w maju tego roku w wyniku wyborów 

samorządowych. W związku z powyższym ocena stanu miasta, udzielenie wotum zaufania 

i absolutorium de facto dotyczy działań poprzedniego włodarza i jest precedensem ostatnich 

lat, gdyż będzie oceniana praca innej osoby niż obecnie piastującej władzę wykonawczą. 

Natomiast mieszkańcy miasta wybierali nowy skład Rady Miejskiej, których którzy w części 

nie pracowali w poprzedniej kadencji. Wobec powyższego radni klubu Prawo 

i Sprawiedliwości głosują zgodnie z własnym sumieniem i osądem oceniając pracę i stan miasta 

pod rządami poprzedniego Burmistrza. Dziękuję”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko: „Chciałem też króciutko powiedzieć, 

że w imieniu klubu Łączy nas Łowicz, że radni też będą głosować zgodnie z własnym 

sumieniem, nie ma żadnej dyscypliny. Dziękuję bardzo”.  

 

Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta: „Jeśli chodzi o drugi punkt dotyczący zaległości 

w podatku czynności cywilnoprawnych i karty podatkowej to proszę radnego i szanowni 

państwo są to dochody, które uzyskujemy za pośrednictwem urzędów skarbowych czyli to 

urzędy skarbowe naliczają, egzekwują, windykują, dają do komornika i tyle ile nam przekażą 

tyle my dostaniemy. Także żadnych działań my tu podjąć nie możemy, możemy jedynie 

ponarzekać na urząd skarbowy, że może za słabo działa, może za dobrze działa, no trudno 

powiedzieć. W każdym razie to nie są dochody, na które mamy jakikolwiek wpływ, żaden. 

Natomiast dochody z sprzedaży składników majątkowych, tutaj powiem, że no kwota jest 

nieistotna w stosunku do 8 000 000 ze sprzedaży nieruchomości i tutaj posługiwanie się jakimiś 

procentami, że 53% wykonanie kwoty z 30 000, no powiedzmy sobie wykonajmy i 150% tylko 

co z tego jeżeli nie wykonamy 1% z 8 000 000, prawda. Także tutaj, kiedy nam dobrze to sobie 

możemy szacować procentami, kiedy nie to kwotami bezwzględnymi. No uważam, że kwoty 
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bezwzględne są jednak zawsze dużo lepsze, bo tutaj one pokazują faktycznie trendy. Jak już 

jestem przy głosie jeszcze jedną rzecz chciałem powiedzieć, której w zasadzie państwo tu nie 

wyczytają w raporcie ani w informacji o stanie. Odnoszę się do udziału w PIT-ach. 

Bo poprzednia rada wiedziała, bo o tym mówiłem, że straciliśmy ponad 11 000 000 zł rocznie 

dochodów z PIT-ów na Polskim Ładzie. Gdyby jeszcze ten Polski Ład trochę potrwał i gdyby 

nie było zmiany to, to byśmy pewnie skończyli jako Rada Narodowa za dwa, trzy lata, bo tak 

by było. No bo skoro gmina nie ma dochodów własnych. Tylko ma się rządzić czymś, co daje 

ktoś z góry, politycznie jeszcze, bardzo politycznie to mówimy o radzie, tak jak kiedyś było 

Rada Narodowa, ale nie samorząd, bo samorząd jak nazwa wskazuje musi się sam rządzić, żeby 

się sam rządzić musi mieć własne dochody. Pan Robert Wójcik tam dawał też porównanie 

o nadwyżce, jak żeśmy się cofnęli. Ja państwu podam dochody z PIT-ów, no 23 troszkę ponad 

30 000 000 zł, a w 2019 mieliśmy ponad 33 800 000, czyli upłynęło 4 lata, a no nie mam 

poprzednich, ale podejrzewam, że byśmy się musieli cofnąć z 6 lat, a w między czasie niech 

państwo porównają jak wzrosła minimalna płaca w okresie tych 6 lat, a przecież PIT-y to są 

udziały z podatków od osób fizycznych. No skoro tak nam wzrosła kwota minimalnego 

wynagrodzenia, to gdyby tylko społeczeństwo minimalne zarabiało, to powinniśmy dostawać 

dużo więcej i to co powiedziałem absolutnie podtrzymuję to co mówiłem, że straciliśmy trochę  

ponad 11 000 000 zł w 23 roku, bo w porównaniu do roku 22 jest to tylko 5 655 000 zł plus 

to co powinno przybyć, choćby z uwagi na zmniejszenie minimalnego, na zwiększenie 

przepraszam kwoty minimalnego wynagrodzenia. Dziękuję”. 

 

Radny Szymon Szaleniec: „Czyli ja rozumiem jak najbardziej pana frustrację odnośnie tych 

8 000 000. 1% już jak pan Robert Wójcik wskazał jest już wykonany, to po pierwsze, dopiero 

a czyli rozumiem, że nie dostanę odpowiedzi dlaczego dochody z tytułu sprzedaży składników 

majątkowych stanowią tylko 56%. Dziękuję”. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok – przedstawił pan Arkadiusz Podsędek 

Skarbnik Miasta. 

(stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska „wstrzymała się” od głosu. 

3. Radny Grzegorz Durka „wstrzymał się” od głosu. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk „wstrzymał się” od głosu. 

6. Radny Jacek Kaźmierski „wstrzymał się” od głosu. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa „wstrzymał się” od głosu. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 
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9. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel „wstrzymał się” od głosu. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec „wstrzymał się” od głosu. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak „wstrzymała się” od głosu. 

17. Radna Zofia Wielemborek „wstrzymała się” od głosu. 

18. Radny Jakub Wolski  „wstrzymał się” od głosu. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „przeciw”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

 9 „za”, 1 „przeciw”, 11 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

większością głosów: 

UCHWAŁĘ IV/19/2024 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Łowicza absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2023 rok – przedstawiła przewodnicząca 

Rady Miejskiej Zofia Wielemborek.  

(stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Łowicza z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2023 rok. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska „wstrzymała się” od głosu. 

3. Radny Grzegorz Durka „wstrzymał się” od głosu. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk „wstrzymał się” od głosu. 

6. Radny Jacek Kaźmierski „wstrzymał się” od głosu. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa „wstrzymał się” od głosu. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel „wstrzymał się” od głosu. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 
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15. Radny Szymon Szaleniec głosował „przeciw”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak „wstrzymała się” od głosu. 

17. Radna Zofia Wielemborek „wstrzymała się” od głosu. 

18. Radny Jakub Wolski „wstrzymał się” od głosu. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „przeciw”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

9 „za”, 2 „przeciw”, 10 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska 

nie podjęła uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Łowicza absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2023 rok. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/8/2024 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 

16 maja 2024 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej 

w Łowiczu – przedstawiła przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek. 

(stanowi załącznik) 

 

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/8/2024 Rady 

Miejskiej w Łowiczu z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie ustalenia składów osobowych 

stałych komisji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 
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18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie:  

 

UCHWAŁĘ IV/20/2024 

 

Ad. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pobierania 

odcisków palców przy wydawaniu dowodu osobistego – przedstawił przewodniczący 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Szymon Szaleniec. 

(stanowi załącznik) 

 

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

 

Opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił przewodniczący Komisji Radny 

Szymon Szaleniec (uznanie petycji za niezasadną) 

(stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowania projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

pobierania odcisków palców przy wydawaniu dowodu osobistego. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek zarządziła reasumpcję głosowania, 

ponieważ radni w trakcie głosowania poprosili o szczegółowe wyjaśnienie rozstrzygnięcia 

petycji.  

Szczegółowe wyjaśnienie rozstrzygnięcia petycji przedstawił przewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Szymon Szaleniec. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała reasumpcję głosowania projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej pobierania odcisków palców przy wydawaniu dowodu osobistego. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 
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7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek „wstrzymał się” od głosu. 

 

20 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

większością głosów:  

 

UCHWAŁĘ IV/21/2024 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości położonej 

w Łowiczu w obrębie Łowicka Wieś przy ul. Jana Pawła II 134 – przedstawiła pani 

Agnieszka Karczewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego 

i Rolnictwa. 

(stanowi załącznik) 

 

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił przewodniczący Komisji Radny 

Jakub Wolski (opinia pozytywna) 

(stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości położonej w Łowiczu w obrębie Łowicka Wieś przy ul. Jana Pawła II 134. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 
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5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki „głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosował „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”.  

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

  21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie:  

UCHWAŁĘ IV/22/2024 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

oddanej w użytkowanie wieczyste, położonej w Łowiczu przy ulicy Łęczyckiej, obręb 

Górki, na rzecz jej użytkownika wieczystego – przedstawiła pani Agnieszka Karczewska 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa. 

(stanowi załącznik) 

 

W dyskusji wzięli udział: radny Bogdan Kostrzewa, pani Agnieszka Karczewska Naczelnik 

Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa. 

 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił zastępca przewodniczącego 

Komisji Radny Jacek Kaźmierski (opinia pozytywna) 

(stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej oddanej w użytkowanie wieczyste, położonej w Łowiczu przy 

ulicy Łęczyckiej, obręb Górki, na rzecz jej użytkownika wieczystego. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 



21 

 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki „głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosował „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”.  

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

  21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie:  

UCHWAŁĘ IV/23/2024 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/9/2024 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 16 

maja 2024 r. w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych Rady Miejskiej w Łowiczu – przedstawiła pani Katarzyna Skierska-

Pięta Sekretarz Miasta. 

(stanowi załącznik) 

 

W dyskusji wzięli udział: radny Tomasz Rudnicki, przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia 

Wielemborek, radny Robert Wójcik.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/9/2024 Rady 

Miejskiej w Łowiczu z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie zasad przyznawania i wysokości 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 
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3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki „głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosował „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”.  

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

  21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie:  

UCHWAŁĘ IV/24/2024 

 

Radny Lech Aniszewski zgłosił ustny wniosek o przerwę w obradach sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek ogłosiła przerwę. 

Przerwa od godziny 15:58 do godziny 16:41. 

 

Po przerwie. 

 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Miasta 

Łowicz 2030+ oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii, w tym trybu konsultacji – przedstawił pan Mariusz Siewiera Burmistrz 

Miasta.  

(stanowi załącznik) 

 

W dyskusji wzięli udział: wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko, pan Mariusz 

Siewiera Burmistrz Miasta, pani przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek, radny 

Szymon Szaleniec, radny Lech Aniszewski. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Strategii Rozwoju Miasta Łowicz 2030+ oraz określenia szczegółowego trybu 

i harmonogramu opracowania projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki „głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosował „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”.  

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie:  

UCHWAŁĘ IV/25/2024 

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu 

Rewitalizacji Miasta Łowicza – przedstawił pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta. 

(stanowi załącznik) 

 

W dyskusji wzięli udział: radny Tadeusz Żaczek, radny Robert Wójcik. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Łowicza. 
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1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki „głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosował „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”.  

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie:  

UCHWAŁĘ IV/26/2024 

 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta Łowicza 

– przedstawiła pani Agnieszka Karczewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami, 

Planowania Przestrzennego i Rolnictwa. 

(stanowi załącznik) 

 

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

planu ogólnego miasta Łowicza. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 
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5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki „głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosował „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”.  

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie:  

UCHWAŁĘ IV/27/2024 

 

Ad. 19 

Informacja o planach pracy komisji Rady Miejskiej do końca 2024 roku – przedstawili 

przewodniczący poszczególnych komisji. 

(stanowi załącznik) 

 

W dyskusji wzięli udział: radna Katarzyna Tadeusiak, radny Robert Wójcik, radny Jakub 

Wolski, radna Grażyna Rosa-Wüstermann, przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia 

Wielemborek, radny Tomasz Rudnicki, radny Szymon Szaleniec. 

 

Ad. 20 

Plan pracy Rady Miejskiej do końca 2024 roku – przedstawiła przewodnicząca Rady 

Miejskiej Zofia Wielemborek. 

(stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek przedstawiła propozycję przesunięcia 

posiedzenia sesji z dnia 25 lipca 2024 r. na dzień 11 lipca 2024 r.  

 

Radny Hubert Krajewski przedstawił propozycję przesunięcia posiedzenia sesji z dnia 

28 listopada 2024 r. na dzień 27 listopada 2024 r.  
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W dyskusji wzięli udział: radny Robert Wójcik, radny Michał Zieliński, radny Tomasz 

Rudnicki, radny Sebastian Popiel, radny Lech Aniszewski, pan Mariusz Siewiera Burmistrz 

Miasta. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek ogłosiła przerwę. 

Przerwa od godziny 17:09 do godziny 17:51. 

 

Po przerwie. 

 

Radny Hubert Krajewski wycofał swój wniosek o przesunięcie posiedzenia sesji z dnia 28 

listopada 2024 r. na dzień 27 listopada 2024 r.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku o zmianę terminu sesji z dnia 25 lipca 2024 r. na dzień 

11 lipca 2024 r. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski nie brał udziału w głosowaniu. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki „głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosował „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”.  

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska przyjęła 

wniosek jednogłośnie. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej do końca 2024 roku 

z przyjętą zmianą. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski nie brał udziału w głosowaniu. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała „głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki „głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosował „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski  głosował „za”.  

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

  20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska przyjęła 

zmieniony plan pracy jednogłośnie. 

 

Ad. 23 

Interpelacje i zapytania. 

 

Radny Szymon Szaleniec złożył pięć interpelacji: 

− w sprawie podjęcia działań w celu budowy obwodnicy dla dzielnic: Zatorze, Górki i 

Przemieście; 

− w sprawie zainstalowania barierek zabezpieczających po prawej stronie na chodniku 

przy trasie DK 70; 

− w sprawie pilnego uporządkowania i zadbania o chodnik znajdujący się na ulicy Armii 

Krajowej, prowadzący do przychodni VitaMED Łowicz; 

− w sprawie uporządkowania drzew i choinek wzdłuż ul. Iłowskiej i ul. Wyszogrodzkiej; 
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− w sprawie zainstalowania szyny dla rowerów w przejściu podziemnym przy dworcu 

PKP Łowicz Główny. 

(stanowią załącznik) 

 

Radna Dorota Chylińska złożyła trzy interpelacje: 

− w sprawie interwencji odnośnie niebezpieczeństwa zawiązanego z zainstalowanymi 

ekranami dźwiękochłonnymi przy wyjściu z os. Marii Konopnickiej na chodnik przy 

ulicy Bolimowskiej na odcinku łączącym dwa ronda; 

− w sprawie wykonania progu zwalniającego, jako przejścia dla pieszych w miejscu 

istniejącego przejścia przy Szkole Podstawowej nr 1 w Łowiczu; 

− w sprawie rozważenia możliwości przeznaczenia odpowiedniej wielkości terenu na 

ogrodzony wybieg dla psów jednym z łowickich parków. 

(stanowią załącznik) 

 

Radny Tomasz Rudnicki w imieniu Klubu Radnych „Koalicja Obywatelska” złożył  dwie 

interpelacje: 

− w sprawie ustawienia koszy na śmieci wzdłuż ulicy Dmowskiego i ulicy Piłsudskiego; 

− w sprawie utworzenia dodatkowego przejścia dla pieszych przy budynku SP nr 1 

na ulicy Kaliskiej. 

(stanowią załącznik) 

 

Radny Hubert Krajewski w imieniu Klubu Radnych „Łowickie.pl” złożył trzy interpelacje:  

− w sprawie ujednolicenia nawierzchni w postaci kostki brukowej na osiedlu Armii 

Krajowej; 

− w sprawie pobudowania chodnika przy ulicy dr Henryka Jordana; 

− w sprawie montażu dodatkowych progów zwalniających na ulicy Grunwaldzkiej. 

(stanowią załącznik) 

 

Radny Jakub Wolski złożył interpelację w sprawie realizacji zadania „Wymiana nawierzchni 

na hali OSiR nr 2”. 

(stanowi załącznik) 

 

Radna Iwona Sokół złożyła interpelację w sprawie wymiany koszy na śmieci, naprawy 

i pomalowania ławek oraz regularnego koszenia trawnika w parku Mickiewicza. 

(stanowi załącznik) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko złożył dwie interpelacje: 

− w sprawie wykonania prac porządkowych na ul. Konopackiego (usunięcie piachu oraz 

odchwaszczeniu chodnika); 

− w sprawie montażu progu zwalniającego na ulicy Jana Pawła II. 

(stanowią załącznik) 
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Radny Szymon Szaleniec złożył cztery zapytania: 

− na jakim etapie jest realizacja zakupu nieruchomości przy ul. Bolimowskiej 9; 

− o koszt prenumerat czasopism i świadczeń, kampanii reklamowych w mediach 

lokalnych za rok 2023/2024 świadczonych dla Urzędu Miejskiego i jednostek 

podległych; 

− o możliwość wyrównania czasu sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic: Kurkowej, 

Długiej i S. Stanisławskiego; 

− o możliwość zrobienia progu zwalniającego na ul. Katarzynów. 

(stanowią załącznik) 

 

Radny Robert Wójcik przeczytał wszystkim radnym definicję interpelacji i poprosił pana 

Mariusza Siewierę Burmistrza Miasta o przygotowanie opinii prawnej jak powinna wyglądać 

prawidłowa interpelacja.  

 

Radny Robert Wójcik w imieniu Klubu Radnych „Łowickie.pl” złożył dwa zapytania:  

− na jakim etapie są prace związane z utworzeniem bezpiecznych przejść dal pieszych 

między innymi przy Szkole Podstawowej nr 1, Szkole Podstawowej nr 4 i w Alejach 

Sienkiewicza; 

− czy podjęto rozmowy z Zakładem Energetycznym (PGE) dotyczące wymiany starych 

i będących w złym stanie technicznym betonowych słupów energetycznych, jeśli tak 

to jaki jest ich rezultat. 

(stanowią załącznik) 

 

Radny Sebastian Popiel złożył interpelację w sprawie budowy miejskiego, ogólnodostępnego 

kortu do tenisa ziemnego.  

(stanowi załącznik) 

 

Radny Lech Aniszewski w imieniu Klubu Radnych „Łowickie.pl” złożył dwie interpelacje: 

− w sprawie wykonania oświetlenia LED na przejściu dla pieszych na ul. Łęczyckiej przy 

skrzyżowaniu z ul. Miodową; 

− w sprawie wykonania dodatkowego oświetlenia ulicznego na wjedzie z każdej strony 

do tunelu kolejowego na ul. Arkadyjskiej.  

(stanowią załącznik) 

Ad. 22 

Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami. 

(stanowi załącznik) 

 

W dyskusji wzięli udział: radny Tomasz Rudnicki, radny Szymon Szaleniec, przewodnicząca 

Rady Miejskiej Zofia Wielemborek, pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada przyjęła 

Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami. 
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Ad. 23 

Sprawy różne.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poinformowała, że do Rady Miejskiej 

wpłynęły następujące pisma: 

− pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego dotyczące wszczęcia postepowania w celu 

kontroli legalności uchwały Nr II/9/2024 Rady Miejskiej z dnia 16 maja 2024 r. 

w Łowiczu w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych radnych Rady Miejskiej w Łowiczu; 

− pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego dotyczące rozstrzygnięcia nadzorczego 

z 17 czerwca 2024 roku – stwierdzenie nieważności § 2. ust. 1. pkt 1 uchwały 

Nr II/9/2024 Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie zasad przyznawania i wysokości 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Miejskiej w Łowiczu; 

− pismo z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie udzielenia 

Diecezji łowickiej dotacji w wysokości 500 000, 00 zł przeznaczonej na pokrycie 

kosztów zadania pn. Łowicz, bazylika katedralna pw. Wniebowzięcia NMP, (XVII w.): 

wykonanie generalnego remontu dachu wraz z naprawą więźby dachowej – etap I nawa 

południowa; 

− wniosek o zmianę uchwały i rozważenie możliwości uchwalenia bezpłatnych 

lub ulgowych przejazdów komunikacją miejską w Łowiczu dla Dawców Przeszczepu 

lub Zasłużonych Dawców Przeszczepu wzorem Honorowych Dawców Krwi; 

− pismo od Łowickiego Stowarzyszenia Przyjaciół Zwierząt w sprawie chorych, 

bezdomnych i wolnożyjących kotów; 

− zaproszenie na wystawę poświęconą ks. dr Zbigniewowi Skiełczyńskiemu. 

(stanowią załącznik) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poinformowała o dyżurze dla 

mieszkańców w każdy poniedziałek w godzinach 10:00-11:00. 

 

W sprawach różnych głos zabrali: pani Beata Bejda prezes fundacji Hakuna Matata, pan 

Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta, radny Hubert Krajewski, pani przewodnicząca Rady 

Miejskiej Zofia Wielemborek, radny Michał Zieliński, radny Tomasz Rudnicki, radny Szymon 

Szaleniec, wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko, radny Sebastian Popiel, radny 

Robert Wójcik, radna Dorota Chylińska, radny Jacek Kaźmierski. 

 

Poruszone zostały tematy dotyczące: braku pieniędzy i zorganizowanej opieki nad 

wolnożyjącymi kotami w mieście (kwota wykonania sterylizacji), braku współpracy pomiędzy 

radnymi, planów na wykorzystanie obrazów, które miały wziąć udział w wystawie „Józef 

Chełmoński w 3D! – stała ekspozycja na turystycznej mapie regionu łowickiego”, wysokości 

dopłaty dla wykonawcy inwestycji budowa mostu w ul. Mostowej, realizacji inwestycji 

na placu zabaw na Błoniach (wymiana podłoża), bardzo złego stanu asfaltu na ul. Sikorskiego, 

planów budowy gazociągu na os. Górki, planowanej na koniec wakacji imprezy miejskiej 

połączonej z imprezą „Polska od kuchni” (jakie koszty), transparentu powieszonego 

na ogrodzeniu przy budynku Kaliska 5 od strony ul. Dmowskiego, montażu stojaków na rowery 



31 

 

przy dworcu PKP Łowicz Główny, naprawy szyb na przystankach autobusowych przy 

ul. Bolimowskiej, lamp solarnych na ścieżce na wale, kosztu zamontowania daszków 

na koszach na śmieci, terminu oddania miastu przejścia podziemnego na stacji kolejowej, 

zaniedbanego terenu przy ul. Mostowej w stronę mostu kolejowego (zachwaszczony), 

zasłonięcia powiatowej przyczepy przez miejską przyczepę w trakcie obchodów Dnia Dziecka, 

turnieju tańca o puchar Burmistrza (płatne wejście, jaki był udział i wkład miasta), naboru 

na stanowisko naczelnika Wydziału Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, 

Aktywności Obywatelskiej i Przedsiębiorczości (ilość ofert, powody odrzucenia ofert, 

możliwość poprawienia błędów formalnych), złego stanu piaskownicy na placu zabaw 

na ul. Arkadyjskiej, administratora placu zabaw na ul. Krudowskiego, statystyk mówiących 

o małej ilości petentów w Urzędzie Miejskim po godzinie 16:00, prośby o uporządkowanie 

informacji na miejskiej stronie internetowej (m.in. plany zagospodarowania przestrzennego), 

braku Strefy Kibica w czasie EURO 2024, zabezpieczenia mieszkańców w wystarczającą ilość 

wody, etapu prac na ul. Konopackiego (parking), rocznego biletu dla osób, które ukończyły 70 

lat (na jakim etapie jest przygotowanie), składu i wynagrodzenia członków powołanej Miejskiej 

Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej, potrzeby aktualizacji informacji na miejskiej stronie 

internetowej, jednostronności i braku obiektywizmu w opiniach radnych, powodów zdjęcia 

dwóch uchwał o sprzedaży działek z porządku obrad, przedsiębiorców, którzy wnioskowali 

o zmniejszenie opłaty za ogródki gastronomiczne, powodów nie podjęcia uchwały o udzieleniu 

absolutorium dla Burmistrza Miasta Łowicza, nowopowstałej Rady Biznesu (kto mógł przyjść 

na spotkanie, kto mógł wypełnić deklarację przystąpienia), popsutego minutnika 

na ul. Kurkowej, możliwości kontaktowania się radnych bezpośrednio z naczelnikami, wyboru 

nowych członków Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, szacunku 

w relacjach i dyskusjach pomiędzy radnymi, sprawy sądowej z firmą Control Process, placu 

przed dworcem kolejowym Łowicz Przedmieście, podziękowań za przygotowanie 

dokumentacji ul. Lnianej, wątpliwości czy radny, który zgłosił się do dyskusji przed złożeniem 

wniosku o zakończenie dyskusji ma prawo się wypowiedzieć, przedsiębiorców 

zainteresowanych kupnem działek na ul. 3 maja i ul. Tkaczew, wspólnego spotkania, żeby 

zobaczyć działki na ul. 3 maja i ul. Tkaczew, nieobecności radcy prawnego oraz innych 

pracowników na obradach sesji. 

 

Radny Tomasz Rudnicki poinformował, o utworzeniu Klubu Radnych „Koalicja 

Obywatelska” w zmienionym składzie: radny Tomasz Rudnicki, Radna Iwona Sokół, radny 

Maciej Pochwała. Na przewodniczącego Klubu został wybrany radny Tomasz Rudnicki. 

(pismo stanowi załącznik) 

 

Ad. 24 

Informacja o terminie następnej Sesji Rady Miejskiej oraz posiedzeń komisji. 

 

Następna Sesja Rady Miejskiej planowana jest w dniu 11 lipca o godzinie 13:00. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poinformowała o planowanych 

posiedzeniach komisji: 

− Komisja Społeczna – 11 lipca 2024 r. 
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− Komisja Mieszkaniowa i Socjalna – 11 lipca 2024 r. 

− wspólne posiedzenie Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – 11 lipca 2024 r. 

− oraz Komisji Budżetu i Finansów – 11 lipca 2024 r. 

 

Ad. 25 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek podziękowała za dyskusję i udział 

w obradach. 

Na tym zakończono obrady IV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

 

Protokołowała 

 

Katarzyna Jóźwiak 

Inspektor 

Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Łowiczu 

 

Zofia Wielemborek 

 


